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REVISTA PRESEI 

 

 Remanierea Guvernului Dăncilă. Ramona Mănescu, propusă la Externe, Nicolae Moga- 

Interne, Mihai Fifor- vicepremier 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat luni, după şedinţa CEx PSD, modificările din Guvern, 

Ramona Mănescu fiind propunerea pentru Externe, Nicolae Moga pentru Interne şi Mihai Fifor 

pentru funcţia de vicepremier pe Parteneriate Strategice. 

"Am spus colegilor din CEx că avem două portofolii de vicepremier la care trebuie să facem 

nominalizări, cel pe Parteneriate Strategice că încă 6 ministere, le-am făcut o evaluarea. Am 

propus schimbare ministrului Carmen Dan cu senatorul Nicolae Moga, de la Cosntanţa, am luat 

act de a schimba la MAE pe dl Teodor Meleşcanu cu Ramona Mănescu, am propus pe Mihai 

Fifor pentru funcţia pe Parteneriate Strategice", a anunţat Viorica Dăncilă. 

Pentru vicepremier pe probleme economice interimatul se fifalizează la jumătatea lunii august. 

"Vom avea o nouă discuţie legată de acest portofoliu şi bineînţeles de ministerele aflate în 

evaluare", a mai completat Dăncilă. 

Carmen Dan şi-a anunţat demisia cu câteva minute înainte de şedinţa Comitetului Executiv de 

luni. Nicolae Moga, propunerea de la Interne, este senator de Constanţa în legislaturile 2008-

2012, 2012-2016 şi 2016-2020. În a doua legislatură, a ocupat şi funcţia de vicepreşedinte al 

Senatului în Biroul Permanent. 

Ramona Mănescu s-a alăturat ALDE în anul 2017. Anterior, aceasta a deţinut funcţia de ministru 

al Transporturilor, în guvernarea Ponta. Europarlamentar din anul 2007, Ramona Mănescu a fost 

coordonator în Comisia pentru Dezvoltare Regională şi membru supleant în Comisia pentru 

Ocuparea Forţei de Muncă şi Afaceri Sociale. 

Mihai Fifor a fost ministru al Apărării şi după congresul din această vară este secretar general al 

PSD. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Carmen Dan şi-a depus demisia de la Interne şi acuză motive politice/ Replică scurtă din 

partea premierului Dăncilă: Este dezinformată 

Ministrul de Interne Carmen Dan şi-a depus demisia, a anunţat înainte de şedinţa CEX şi spune 

că pleacă cu fruntea sus din minister. După anunţul său, la nivelul declaraţiilor publice, au urmat 

contre cu premierul Dăncilă 
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"Înţeleg că nu intră în discuţie niciun criteriu de neperformanţă. E o decizie politică, iar eu 

respect deciziile. Am avut o discuţie şi referitoare la presiunea străzii. Nu ne-am deranjat până 

acum, acum deranjează. Mă aştept să ia act de demisia mea. Demisia e un gest unilateral. Nu 

sunt emoţionată decât în măsura în care am investit în acest minister şi sper să rămână în topul 

încrederii ministerul de interne. Plec cu fruntea sus din MAI. Nu am să cer nimic de vreme ce 

mi-am depus mandatul. Deci nu va fi nevoie să fie un vot", a declarat Carmen Dan, înaintea 

şedinţei Comitetului Executiv Naţional PSD. 

Ministrul demisionar de la Interne i-a urat succes înlocuitorului său. 

"Nu ştiu dacă s-a decis într-un mod cert, însă i-aş ura succes colegului meu, senatorul Moga. Nu 

am ce să îmi reproşez. Partidul, conducerea partidului este cea care analizează. Pe mine m-a 

interesat dacă această analiză are la bază criterii de performanţă. Mi-a spus că nu", a completat 

Carmen Dan. 

Nicolae Moga este senator de Constanţa în legislaturile 2008-2012, 2012-2016 şi 2016-2020. În 

a doua legislatură, a ocupat şi funcţia de vicepreşedinte al Senatului în Biroul Permanent. 

Dăncilă, replică pentru Dan: Este dezinformată. Niciodată PSD nu va ceda presiunilor 

preşedintelui 

Preşedintele PSD Viorica Dăncilă a declarat, luni, referitor la afirmaţiile ministrului demisionar 

de Interne Carmen Dan, potrivit cărora motivele pentru care i s-a cerut demisia sunt unele 

politice, că aceasta este dezinformată şi că PSD nu va ceda niciodată presiunilor preşedintelui. 

"Voi face declaraţii după CEx. Doamna Carmen Dan cred că este dezinformată dacă a făcut 

această afirmaţie. Niciodată PSD nu va ceda presiunilor preşedintelui. Intrăm într-o campanie 

împotriva preşedintelui Iohannis, deci în niciun caz nu trebuie să luăm decizii care să îl ajute. 

Eu cred că unii membri ai PSD nu au învătat nimic şi au crezut că dacă vor ieşi în spaţiul public 

înainte de a se exprima în forurile statutare îi va aprecia cineva. Am cerut fiecărui coleg, colege, 

ca să facă acest lucru. Se vede că interesul personal pentru unii e mai mare. Nu este singura 

remaniere. O să vă spun după ce am votul în forul statutar", a declarat Viorica Dăncilă. 

Marian Oprişan, despre Guvern: Ar trebui o structură mai flexibilă, cu mai puţin miniştri 

 Vicepreşedintele PSD Marian Oprişan a declarat, luni, că ar trebui o structură mai flexibilă a 

Guvernului, cu mai puţini miniştri. El a adăugat că evaluarea miniştrilor îi aparţine premierului 

Viorica Dăncilă. 

 

„Dacă privim cu atenţie eu cred că da (ar trebui restructurare-n.r). Cred că ar trebui să fie o 

structură mai flexibilă, cu mai puţin miniştri”, a afirmat Marian Oprişan, înainte de Comitetul 

Executiv al PSD. 
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Vicepreşedintele PSD a adăugat că evaluarea miniţtrilor o va face premierul Viorica Dăncilă şi o 

va prezenta social-democraţilor în Comitetul Executiv. 

„Nu fac eu evaluarea miniştrilor din Guvern. Evaluarea o face doamnă prim-ministru. O va 

prezenţa în CEx şi atunci vom discuta. Nu sunt adeptul să spăl rufele în public Dacă acum nu le 

exprim înseamnă că nu am nicio nemulţumire în acest moment cu privire la echipă 

guvernamentală”, a mai spus Oprişan, întrebat despre remanierea guvernamentală. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 PSD a votat să aibă candidat propriu la prezidenţiale/ Dăncilă: Voi vorbi cu Tăriceanu. 

Vom discuta de o susţinere în turul doi 

Primarul general al Capitalei Gabriela Firea a anunţat că în CEx de luni a fost dat un vot pentru 

ca partidul să aibă un candidat propriu la prezidenţiale. Ea a adăugat că a fost în favoarea unui 

mandatări a conducerii PSD de a intra în dialog imediat cu ALDE şi Pro România pentru o 

alianţă. 

„Pentru un candidat al PSD, dar mandatarea conducerii PSD de a intra în dialog imediat cu 

colegi noştri de la ALDE şi Pro România, pentru un candidat la prezidenţiale în turul întâi, dacă 

nu măcar pentru turul al doilea. Acum s-a dat acest vot în sensul ca PSD să aibă propriul 

candidat”, a afirmat Gabriela Firea, luni, după CEx. 

Firea a mai spus că „trebuie să mergem cu un candidat puternic, să aibă un procentaj mare de 

încredre în rândul populaţiei penru că timpul e foarte scurt şi nu avem timp să creştem un alt 

coleg. Suntem în întârziere ”. 

Dăncilă: Voi vorbi cu Tăriceanu. Vom discuta de o susţinere în turul doi 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat luni, după şedinţa CEx, că PSD vrea un candidat propriu la 

prezidenţiale şi va discuta cu liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu despre o susţinere. În cazul 

în care liderul ALDE îşi menţine intenţia de a candida, Dăncilă vorbeşte despre o susţinere în 

turul doi. 

"Am supus atenţiei CEx varianta susţinerii unui candidat din afara PSD, susţinerii unui candidat 

ALDE, respectiv Tăriceanu, şi modul în care putem acţiona pentru a avea un rezultat mai bun. În 

urma votului a reieşit faptul că PSD îşi doreşte un candidat propriu, că îşi doreşte să fie susţinut 

de ALDE şi Pro România şi vom avea discuţii în acest sens", a declarat Viorica Dăncilă, după 

şedinţa Comitetului Executiv. 

Viorica Dăncilă spune că va discuta cu liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu legat de 

susşinerea unui candidat PSD. 
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"Am convingerea că un candidat comun e mai puternic. În urma discutiilor pe care le-am avut în 

teritoriu şi colegii in CEx, aceştia îşi doresc un cadidat din PSD. Chiar dacă am obţinut un 

procent de 22% acest artid are un potenţial foarte mare, prezidenţialele dau startul localelor şi 

este dorinţa PSD să aibă candidat propriu. Voi discuta cu dl Tăriceanu. Înţeleg că şi dumnealui 

vrea să candideze. Vom discuta de o susţinere în turul doi", a mai spus Dăncilă. 

Călin Popescu Tăriceanu a declarat că, în cazul în care nu va fi decis un candidat comun pentru 

prezidenţiale al PSD-ALDE, atunci partidul pe care îl conduce va căuta o altă formul de alianţă, 

posibil cu Pro România. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Culisele CEx al PSD. Salvarea PNDL prin ajustări la ajutorul de şomaj şi indemnizaţia 

de handicap 

Rectificarea bugetară a fost punctul central în CEx luni, printre măsurile propuse de Eugen 

Teodorovici, însă neanunţate, fiind şi ajustări la ajutorul de şomaj sau indemnizaţia pentru 

persoanele cu handicap, au spus surse din PSD, pentru MEDIAFAX. Un alt Comitet Executiv va 

avea loc pe 22 iulie. 

În CEx de lunea viitoare va fi prezentat rezultatul consultărilor cu ALDE şi Pro România şi date 

din sondajele de opinie comandate de PSD, au explicat sursele citate. Este posibil ca social-

democraţii să o valideze pe Viorica Dăncilă prezidenţiabilul PSD. 

Timp de aproape două ore subiectul principal al Comitetului Executiv de luni a fost rectificarea 

bugetară din 31 iulie, în contextul în care Guvernul nu mai are bani la buget, au spus sursele din 

PSD. 

Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a mers pe ideea tăierii unor programe sociale, acesta 

evocând şi bursele pentru studenţi, plus ajutoarele sociale, cu precădere ajutorul de şomaj, în 

ideea de a convinge oamenii să se integreze pe piaţa muncii. Cu toate acestea Teodorovici nu a 

prezentat, în CEx, şi forma pe care o va lua măsură economică privitoare la ajutoarele de şomaj, 

au precizat sursele social-democrate. 

Printre alte măsuri avute în vedere ar fi şi ajustări ale indemnizaţiei pentru persoanele cu 

handicap. Ideea tăierii din programele sociale va fi făcută de PSD cu scopul de a salva 

Programului Naţional de Dezvoltare Locală (PNDL), au adăugat sursele menţionate. 

Un alt subiect în CEx a fost cel referitor la prezidenţiale, în vederea unei decizii dacă PSD să 

aibă candidat separat sau în alianţă. Aici a avut o intervenţie şi Paul Stănescu, premierul 

acuzându-l că vorbeşte despre această temă în presă. 
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În replică, Stănescu a spus că PSD trebuie să vadă dacă poate merge alături de alte partide la 

prezidenţiale pentru a câştiga mandatul la Cotroceni şi pentru a nu rata intrarea în al doilea tur. 

De acord cu această idee a fost şi vicepreşedintele Camerei Deputaţilor Marcel Ciolacu. 

Premierul i-a reproşat lui Stănescu că nu este normal să apară în presă, că ea nu procedează 

astfel, adăugând că trebuie respectate nişte reguli. 

„La acel moment a reacţionat Gabriela Firea şi a întrebat-o «dumneavoastră ce regulă aţi 

respectat, pentru că aţi fost prima care a încălcat această regulă?». Firea i-a mai spus «aţi zis că 

nu candidaţi, că apoi dacă vor colegii candidez». A fost un schimb de replici între ele două”, au 

precizat surse social-democrate, pentru MEDIAFAX. 

Liderul PSD Vaslui Dumitru Buzatu şi alţi social-democraţi au forţat nota şi au spus că trebuie să 

existe o echipă de negociere cu celelalte partide şi Viorica Dăncilă a fost nevoită să supună la vot 

în CEx. 

„Premierul a supus la vot următoarele variante: vreţi candidatul PSD sau vreţi un alt candidat de 

la celelalte partide, susţinut de PSD? Premierul aşa a prezentat votul, dar clar lumea a vrut un 

candidat PSD. Însă ideea este dacă poate fi un candidat al PSD susţinut de toată coaliţia?”, au 

afirmat, pentru MEDIAFAX, surse din partid. 

Prin urmare, CEx a stabilit că va fi făcută o echipă de negociere care va discuta cu ALDE şi cu 

Pro România, premierul supunând la vot constituirea echipei care să vorbească cu toată lumea, 

inclusiv cu patronatele şi sindicatele. Pe de altă parte, Dăncilă nu a prezentat componenţa 

echipei. 

Viorica Dăncilă i-a reproşat în CEx lui Carmen Dan ieşirea publică dinaintea şedinţei. De 

asemenea, vreo doi-trei social-democraţi, printre care unii Bistriţa şi Tulcea, i-au reproşat lui Dan 

că au mers la ea cu diverse probleme pe care nu le-a rezoltat. 

Ulterior, Carmen Dan a luat cuvântul, în Comitetul Executiv, şi a spus că a discutat cu prim-

ministrul şi i-a explicat situaţia, precizând că nu are ce să îşi reproşeze, au explicat sursele citate. 

Referitor la o a doua etapă a remanierii, aceasta se află momentan sub semnul întrebării, având în 

vedere că nu prea sunt social-democraţi care ar vrea să facă parte din Guvern, asociindu-se cu 

Viorica Dăncilă, au precizat sursele din PSD. De exemplu, la Ministerul Educaţiei s-a discutat 

până în ultima clipă despre schimbarea Ecaterinei Andronescu, însă nu a fost găsită o persoană 

dispusă să preia portofoliul. 

Unii social-democraţii vorbesc deja despre riscul ruperii coaliţiei şi ieşirea de la guvernare, în 

contextul anunţului lui Călin Popescu Tăriceanu, care a anunţat că ar fi dispus să candideze la 

prezidenţiale şi fără PSD, au adăugat sursele menţionate. 
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Premierul Viorica Dăncilă a anunţat luni, după CEx al PSD, modificările din Guvern, Ramona 

Mănescu fiind propunerea pentru Externe, Nicolae Moga pentru Interne şi Mihai Fifor pentru 

funcţia de vicepremier pe parteneriate strategice. 

Preşedintele social-democrat a adăugat că PSD vrea un candidat propriu la prezidenţiale şi va 

discuta cu liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu despre o susţinere. În cazul în care 

preşedintele ALDE îşi menţine intenţia de a candida, Dăncilă a vorbit despre o susţinere în turul 

doi. 

Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a anunţat, luni, că în şedinţa Comitetului Executiv 

Naţional PSD, s-a convenit, de principiu, un plafon de 10.000 de lei pentru pensiile speciale, 

celora care depăşesc această sumă urmând a le fi aplicată o „taxă de solidaritate”. 

El a mai spus că Guvernul va adopta un act normativ prin care va limita numărul de călătorii 

gratuite cu trenul pentru studenţi. De asemenea, limita de vârstă a studenţilor pentru a beneficia 

de gratuitate va fi de 26 de ani. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Teodorovici anunţă ”taxă de solidaritate” pentru pensiile speciale mai mari de 10.000 de 

lei şi limitarea călătoriilor gratuite cu trenul pentru studenţi 

Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, a anunţat, luni, că Guvernul va adopta un act normativ 

prin care va limita numărul de călătorii gratuite cu trenul pentru studenţi. De asemenea, limita de 

vârstă a studenţilor pentru a beneficia de gratuitate va fi de 26 de ani. 

„Propunerea este legată de ceea ce am aplicat şi anul trecut, în zonă studenţilor, că şi gratuitate 

pe calea ferată. O propunere, inspirându-ne şi din alte zone ale Europei, va fi şi o discuţie înainte 

de a lua o decizie în acest sens cu toate structurile reprezentative din partea studenţilor. Putem 

discută limitarea numărului de călătorii în fiecare an şi alte categorii de români pentru care să se 

aplice aceste gratuităţi. Un număr limitat de călătorii. De asemenea vârstă până la care să se 

aloce această gratuitate pe calea ferată, aceea de 26 de ani. De asemenea, putem să îl corelăm şi 

de situaţia la învăţătură în universităţi sau facultăţi, să nu avem studenţi repetenţi sau restanţe”, a 

declarat Eugen Teodorovici. 

Ministrul de Finanţe a precizat că până la rectificarea bugetară vor exista discuţii cu 

reprezentanţii studenţilor în privinţa noilor măsuri propuse. 

„Până pe 31, în momentul rectificării bugetare, se va luă o decizie şi în privinţă acestor măsuri. 

Sunt măsuri care trebuie să fie luate pentru că este logic şi sunt măsuri care vor asigură şi pe anii 

următori o sustenabilitate dorită. Nu sunt măsuri luate din lipsă de bani”, a adăugat Teodorovici. 
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Ministrul Finanţelor propune un plafon de 10.000 de lei pentru pensiile speciale 

Eugen Teodorovici, ministrul Finanţelor, propune plafonarea pensiilor speciale la 10.000 de lei. 

Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a anunţat, luni, că în şedinţa Comitetului Executiv 

Naţional PSD, s-a convenit, de principiu, un plafon de 10.000 de lei pentru pensiile speciale, 

celora care depăşesc această sumă urmând a le fi aplicată o "taxă de solidaritate".  

"Peste două zile, va fi o discuţie cu toate structurile asociative pentru rectificarea din 2019. Au 

fost câteva măsuri convenite în CEx. În primul rând, este vorba de ceea ce solicită românii, 

subiectul legat de pensiile speciale. Credem că a o variantă normală ar fi aceea de a plafona la un 

nivel stabilit, un plafon de 10.000 lei, iar ce depăşeşte această sumă să fie aplicată o taxă de 

solidaritate. Credem că e o abordare corectă şi logică", a anunţat ministrul Finanţelor, după 

şedinţa Comitetul Executiv Naţional PSD. 

Eurgen Teodorovici a precuzat că oricum actul normativ, după ce va fi adoptat de Guvern, va 

ajunge la Parlament, "unde se va vedea varianta agreată". 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Fiscul susţine că şi-a atins ţinta de colectare în iunie, după ce a încasat peste 23 mld. lei 

În luna iunie, Agenţia Naţională de Administrare Fiscală (ANAF) a colectat venituri bugetare în 

sumă de 23,10 mld. lei şi s-a îndeplinit programul de colectare stabilit prin legile bugetare 

anuale, respectiv Legea bugetului de stat şi Legea bugetului asigurărilor sociale de stat, 

informează instituţia.  

Faţă de aceeaşi lună a anului trecut, suma colectată a fost mai mare cu 4 mld. lei (+21,1%). În 

acelaşi timp, în iunie s-a restituit contribuabililor TVA în cuantum de 1,20 miliarde de lei, iar în 

semestrul I 2019 TVA restituită a totalizat 9,20 mld. lei - cu 395,37 mil. lei în plus faţă de 

perioada similară a anului 2018. 

Obiectivul ANAF este de a asigura veniturile statului prin creşterea gradului de colectare, iar 

printre priorităţi se numără rambursarea sumelor cuvenite din TVA, necesare dezvoltării 

activităţii mediului de afaceri, arată un comunicat al instituţiei 

(Sursa: zf.ro) 
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 BNR: Deficitul de cont curent a crescut cu 32% în primele cinci luni, la 3,4 mld. euro; 

investiţiile nerezidenţilor au scăzut cu 169 mil.euro, la 1,4 mld.euro 

Deficitul de cont curent s-a majorat cu 32% în primele cinci luni ale anului, la 3,4 miliarde euro, 

faţă de 2,56 miliarde euro în perioada ianuarie-mai 2018, potrivit datelor BNR. 

La finalul primul trimestru, deficitul se situa la 1,2 miliarde euro. 

În structură, balanţa bunurilor a consemnat după primele cinci luni un deficit mai mare cu 1 476 

milioane euro, în condiţiile în care balanţa  serviciilor a înregistrat un excedent mai mare cu 116 

milioane euro, balanţa veniturilor primare a înregistrat un deficit mai mic cu 778 milioane euro,  

iar balanţa veniturilor secundare a înregistrat un excedent mai mic cu 255 milioane euro.   

Datele BNR arată că Investiţiile directe ale nerezidenţilor în România au însumat 1 491 milioane 

euro, comparativ cu 1 660 milioane euro în perioada ianuarie - mai 2018, din care participaţiile la 

capital, inclusiv profitul reinvestit net estimat, au însumat 1 476 milioane euro, iar creditele 

intragrup au înregistrat valoarea netă de 15 milioane euro. 

România înregistrează un deficit al contului curent de aproximativ 4,5% din PIB la nivelul anului 

2018 (după ce ȋn 2014 se apropiase de echilibru), cel mai mare la nivelul UE şi uşor peste media 

de 4% din 2000 până acum. 

Conform prognozelor macroeconomice BT, ponderea deficitului de cont curent în PIB se va 

menţine peste pragul de 4% (nivelul de alertă în UE) pe termen scurt şi mediu: 4.4% în 2019, 

4.2% în 2020 şi 4.5% în 2021. 

 (Sursa: zf.ro) 

 

 Datoria externă a României continuă să crească: În primele cinci luni din 2019 a ajuns la 

103,5 miliarde euro, după un avans de 4,1 miliarde euro 

Datoria externă totală a României a crescut în primele cinci luni din 2019 cu 4,1 miliarde euro, la 

un total de 103,5 miliarde euro, din care datoria pe termen lung are o pondere de 67%, arată 

datele BNR. 

În ceea ce priveşte datoria externă pe termen scurt, aceasta a înregistrat la finalul lunii mai 

nivelul de 34 mld. euro (32,9 % din totalul datoriei externe), în creştere cu 8,3 % faţă de 31 

decembrie 2018.   

Rata serviciului datoriei externe pe termen lung a fost 19,5 % în perioada ianuarie - mai 2019, 

comparativ cu 21,2% în anul 2018. Gradul de acoperire a importurilor de bunuri şi servicii la 31 

mai 2019 a fost de 4,6 luni, în comparaţie cu 4,9 luni la 31 decembrie 2018. 
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Gradul de acoperire a datoriei externe pe termen scurt, calculată la valoarea reziduală, cu 

rezervele valutare la BNR la 31 mai 2019 a fost de 72,6%, comparativ cu 74,3% la 31 decembrie 

2018. 

Datoria externă totală a scăzut din 2012 până în 2015 de la 100,8 miliarde de euro la 90,4 

miliarde de euro, iar de atunci a reînceput să crească, ajungând la 98,4 miliarde de euro la finalul 

lui 2018 şi 99,8 miliarde de euro la finalul lui martie 2019. În luna aprilie 2019, datoria externă a 

trecut de pragul de 100 miliarde euro, prima dată după 2012. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Armeanu (ASF): Sistemul de pensii private a avut o evoluţie pozitivă în primul trimestru 

al anului 

Sistemul de pensii private a înregistrat în primul trimestru al anului 7,79 milioane de participanţi 

şi active administrate de 53,2 mld. lei, în creştere cu 7,28 % faţă de luna decembrie 2018, 

reprezentând 5,5 % din PIB, declară Dan Armeanu, vicepreşedinte al ASF pentru sectorul Pensii 

Private.  

„La un deceniu de la înfiinţare, sistemul de pensii private dovedeşte soliditatea şi siguranţa unei 

pieţe mature, caracterizată de o valoare consistentă a activelor şi o masă critică de participantţi, 

care asigură stabilitatea şi sustenabilitatea acestuia pe termen lung“, spune Dan Armeanu. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Americanii de la ExxonMobil se pregatesc sa renunte la exploatarea gazelor din Marea 

Neagra 

 

Compania americana ExxonMobil se pregateste sa faca un pas inapoi si sa renunte la planurile de 

a exploata, in regim offshore, gazele din Marea Neagra, potrivit deputatului Virgil Popescu. 

 

"Informatiile pe care le-am obtinut din piata energiei arata ca, in cursul unei sedinte care a avut 

loc, la finele saptamanii trecute, la Guvern, ExxonMobil si-a anuntat deja intentia de a renunta 

la proiectul exploatarii gazelor din Marea Neagra", a declarat pentru Ziare.com Virgil Popescu 

(PNL), vicepresedinte al Comisiei de Industrii si Servicii din Camera Deputatilor. 

 

De ce a decis tocmai acum ExxonMobil ramane sa aflam. Ziare.com a solicitat in scris 

informatii cu privire la acest subiect atat Ministerului Energiei, cat si companiei ExxonMobil. Pe 

masura ce institutia si compania de vor raspunde, vom reveni cu amanunte. 
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Cert este ca, in urma cu un an, perspectiva exploatarii gazelor din Marea Neagra - al caror volum 

era estimat de o companie de consultanta la 200 de miliarde de metri cubi - parea certa. La acel 

moment, parlamentarii lucrau la un proiect de lege care sa stabileasca precis conditiile in care 

aceste gaze urmau sa fie exploatate. 

 

La un moment dat - chiar in timp ce unele articole ale legii se discutau in comisiile reunite de 

specialitate ale Camerei Deputatilor si Senatului - fostul lider PSD Liviu Dragnea a inceput sa 

prezinte pentru presa noi impozite si conditii pe care statul urma sa le impuna petrolistilor. 

 

Dupa mai multe negocieri si scandaluri, Legea offshore a fost, intr-un final, adoptata intr-o forma 

apropiata de cea prezentata de Dragnea. Desi e greu crezut, parlamentarii au adoptat legea fara 

macar ca Guvernul sa le fi pus la dispozitie informatii certe privind cantitatea de gaze din Marea 

Neagra (singurele date privind subiectul fiind cele vehiculate companiile de consultanta - n.red.). 

 

Printre altele, Legea offshore - asa cum a fost ea adoptata - prevede impozitarea gazelor in 

functie de pretul de vanzare si comercializarea pe piata autohtona a macar jumatate din catitatile 

extrase (fara a stabili daca in tara noastra are si cine sa consume atat de multe gaze). 

 

Dupa adoptarea Legii offshore, in toamna lui 2018, atat Black Sea Oil&Gas, cat si OMV Petrom 

au anuntat ca isi amana pentru 2019 decizia de a extrage gazele din Marea Neagra. Cum regulile 

jocului se schimbasera, companiile aveau de facut noi calcule... 

 

Si tocmai cand companiile se obisnuisera, in sfarsit, cu noile conditii in care urmau sa lucreze, 

Guvernul Dancila a adoptat OUG 114, prin care plafona pretul gazelor din productia interna 

pentru urmatorii 3 ani. Plafonarea nu afecta in mod direct exploatatiile offshore, in conditiile in 

care acestora le trebuie mai mult de 3 ani pana sa ajunga sa produca gaz pentru vanzare. Cu toate 

acestea, adoptarea OUG 114 le-a confirmat investitorilor straini ca statul roman promite una si 

face alta. 

 

In consecinta, in februarie, OMV Petrom a anuntat ca isi amana din nou, de aceasta data pe 

termen nelimitat, decizia de a investi in exploatarea gazelor din Marea Neagra. Motivul: 

compania nu considera ca are suficienta stabilitate in Romania pentru a investi sume fabuloase - 

de ordinul miliardelor de dolari - intr-o exploatatie offshore. 

 

Singura compania care a anuntat ca vrea, cu siguranta, sa continue exploatarea, este Black Sea 

Oil & Gas (BSOG), detinuta de fondul american de investitii Carlyle. Dar si BSOG a spus ca 

face demersul in speranta ca va convinge Guvernul si Parlamentul sa renunte pe prevederile 

legislative nefavorabile si ca, in cazul in care nu va reusi, va da statul roman in judecata. 
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Ramane sa vedem, pana la urma, cine va exploata gazele din Marea Neagra. Ceea ce stim sigur 

este ca Romania are nevoie de parteneri pentru a o face, din cauza ca nu are nici tehnologia si 

nici experienta necesare pentru extragerea resurselor. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Transportatorii prezintă prima acţiune de masă din România de recuperare a daunelor 

provocate de o înţelegere anticoncurenţială amendată de CE 

Uniunea Naţională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) şi firma de avocatură 

Hausfeld prezintă, marţi, detalii despre acţiunea juridică demarată de companiile de transport 

rutier din România împotriva unui cartel de producători de camioane, care s-au înţeles asupra 

preţurilor, înţelegere descoperită şi amendată de Comisia Europeană potrivit Agerpres. 

 

Potrivit unui comunicat al UNTRR, reprezentanţii transportatorilor şi avocaţii urmează să 

evalueze, în cadrul evenimentului, şansele pe care transportatorii rutieri le au de a recupera peste 

500 de milioane de euro.  

 

"În perioada 1997 - 2011, producătorii de camioane MAN, Daimler - Mercedes Benz, Volvo/ 

Renault, DAF, Iveco s-au înţeles asupra preţurilor, înţelegere descoperită şi amendată de 

Comisia Europeană. Firma de avocatură Hausfeld estimează că transportatorii rutieri din 

România sunt îndreptăţiţi să fie despăgubiţi cu 2,4 miliarde de lei (peste 500 de milioane de 

euro) de către producătorii de camioane, în condiţiile în care preţurile a 52.000 de camioane 

noi, achiziţionate în perioada respectivă de firmele de transport rutier româneşti, au fost 

afectate de înţelegerea neconcurenţială", precizează UNTRR într-un comunicat. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Viorica Dăncilă merge la Bruxelles: pregătește externalizarea războiului cu Iohannis 

Premierul Viorica Dăncilă face, marţi, o vizită de lucru la Strasbourg, urmând să aibă o 

întrevedere cu preşedintele Parlamentului European, David-Maria Sassoli. Ulterior, Dăncilă va 

avea o intervenţie în plenul Parlamentul European despre mandatul României la președinția UE. 

În repetate rânduri Dăncilă a spus că Iohannis și-a asumat meritele pentru reușita mandatului 

României, dar susține că acesta nu a avut o contribuție foarte mare. 

https://www1.agerpres.ro/
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Potrivit programului transmis de Guvern, la ora 14.25 (ora locală), delegaţia condusă de prim-

ministrul Viorica Dăncilă va fi întâmpinată de către David-Maria Sassoli, preşedintele 

Parlamentului European, la sediul instituţiei europene. 

De la 14.30, premierul Dăncilă va avea o întrevedere cu David-Maria Sassoli. 

Ulterior, la ora 15.00, Viorica Dăncilă va avea o intervenţie în plenul Parlamentului European. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Bucureștenii și ilfovenii vor primi mesaje RO-ALERT. Care va fi anunțul 

O nouă rundă de testări ale sistemului RO-ALERT va avea loc în Bucureşti şi în judeţul Ilfov în 

perioada 16 - 26 iulie, a anunţat, luni, ISU Bucureşti - Ilfov, potrivit Agerpres. 

 

Testarea va avea loc astfel: 

* 16 iulie, în intervalul orar 10,00 - 12,00, în Sectorul 2 şi oraşul Otopeni; 

* 17 iulie, în intervalul 9,00 - 12,00 - Bucureşti: Sectoarele 4 şi 5, Ilfov: Cornetu, Măgurele, 

Dărăşti; 

* 18 iulie, orele 10,00 - 12,00 - Ilfov: Glina, Popeşti Leordeni, Berceni, Vidra, 1 Decembrie, 

Jilava, Dărăşti, Măgurele, Cornetu, Bragadiru, Clinceni, Domneşti, Ciorogârla, Joiţa, Săbăreni, 

Chiajna, Dragomireşti-Vale, Chitila, Mogoşoaia, Corbeanca; 

* 19 iulie, orele 9,00 - 12,00 - Bucureşti: Sectoarele 2, 3 şi 5; Ilfov: Pantelimon, Cernica, 

Dascălu, Afumaţi, Petrăchioaia, Tunari, Otopeni, Baloteşti; 

* 22 iulie, în intervalul 9,00 - 12,00 - mesaje către localităţile de la limita Bucureştiului şi a 

judeţului Ilfov; 

* 23 şi 24 iulie, în intervalul 9,00 - 12,00 - Bucureşti şi Ilfov; 

* 26 iulie, în intervalul 10,00-12:00 - întreg teritoriul Bucureşti-Ilfov. 

 

Activitatea are scopul de a examina funcţionarea sistemului, prin transmiterea unor mesaje de 

test către telefoanele mobile aflate în raza celulelor de telefonie mobilă din anumite zone, a 

precizat sursa citată. 

 

Telefoanele configurate pentru recepţia mesajelor RO-ALERT şi care se vor afla în aria de 

acoperire a celulelor din zonele selectate pentru testare vor recepţiona următorul mesaj "TEST! 

Acesta este un mesaj pentru testarea sistemului RO-ALERT. Nu se impune aplicarea măsurilor 

de autoprotecţie". 

 

Modurile de afişare şi sunetele de avertizare sunt diferite în funcţie de modelele telefoanelor 

mobile.  
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Pentru a primi mesajele transmise de IGSU şi structurile sale teritoriale, recomandăm cetăţenilor 

să se asigure că pe terminalele mobile sunt realizate setările corespunzătoare. 

 

"Informaţiile privind configurarea telefoanelor, în funcţie de model şi de operatorul de telefonie 

mobilă, sunt puse la dispoziţia publicului pe portalul www.ro-alert.ro şi pe site-urile operatorilor 

publici de reţele de comunicaţii mobile. Asigurăm opinia publică asupra necesităţii şi utilităţii 

derulării acestor activităţi de testare a sistemului", a mai precizat ISU-BIF. 

 

Din momentul operaţionalizării sistemului RO-ALERT (septembrie 2018) şi până în prezent, au 

fost transmise peste 400 de mesaje de avertizare a populaţiei, în situaţii reale. Fenomene 

meteorologice periculoase prognozate, inundaţii sau viituri, degajări mari de fum în urma 

incendiilor sau prezenţa unor animale sălbatice periculoase în zone locuite (urşi), toate aceste 

situaţii au impus avertizarea cetăţenilor din zonele vizate, în timp real, prin sistemul RO-ALERT. 

Astfel, populaţia a fost informată de existenţa pericolului imediat şi a putut adopta măsurile de 

autoprotecţie.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sprijin financiar de 800 de milioane de euro pentru IMM-uri inovatoare din 11 tari, 

inclusiv Romania 

Fondul European de Investitii (FEI) si Grupul ProCredit ofera o suma suplimentara de 800 de 

milioane de euro intreprinderilor mici si mijlocii (IMM-uri) inovatoare, aducand un total de 1,62 

miliarde de euro companiilor din 11 tari, informeaza un comunicat de presa al Executivului 

comunitar. 

 

Suportul financiar oferit de FEI este disponibil prin intermediul bancilor din grupul ProCredit din 

Europa de Sud-Est si de Est si este destinat companiilor care utilizeaza tehnologii noi si produc 

noi produse intr-una din cele 11 tari in care aceasta facilitate este disponibila (Albania, Bosnia si 

Hertegovina, Bulgaria, Georgia, Germania, Grecia, Republica Moldova, Republica Macedonia 

de Nord, Romania, Serbia si Ucraina). 

 

"La doi ani dupa ce am anuntat 820 milioane euro pentru IMM-uri in 11 tari, Fondul European 

de Investitii si ProCredit dubleaza sprijinul financiar, respectiv 1,62 miliarde euro sunt acum 

disponibili pentru finantarea companiilor mici si mijlocii din aceste tari", a declarat 

vicepresedintele Comisiei Europene, Jyrki Katainen. 
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"Extinderea acordului nostru este un semnal important pentru Grupul ProCredit si arata clientilor 

nostri ca investitiile inovatoare ale IMM-urilor din Europa de Sud-Est si de Est vor continua sa 

fie sustinute de UE si demonstreaza, de asemenea, ca aceasta contributie in dezvoltare facuta de 

bancile ProCredit in tarile in care activeaza este recunoscuta de UE ", a declarat Claus-Peter 

Zeitinger, presedinte al Consiliului de Supraveghere al ProCredit Holding. 

 

Aceste acorduri au fost semnate in cadrul initiativei InnovFin a Comisiei Europene, sustinuta de 

programul de cercetare si inovare al UE Orizont 2020. Initiativa InnovFin permite bancilor 

participante sa acorde imprumuturi companiilor inovatoare, cu sprijinul unei garantii oferite de 

FEI. Acordurile semnate in tarile membre ale UE au fost posibile prin sprijinul Fondului 

European pentru Investitii Strategice (FEIS) . FEIS este pilonul central al Planului de Investitii 

pentru Europa al Comisiei Europene, cunoscut si ca "Planul Juncker".  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 BP: Romania a fost anul trecut al patrulea producator de petrol din UE 

Romania a fost anul trecut pe locul patru in Uniunea Europeana in ceea ce priveste productia de 

petrol, cu 3,6 milioane de tone, in scadere cu 2% fata de anul anterior, potrivit unui raport 

realizat de compania britanica BP la nivel mondial. 

 

Principalul producator din UE a fost Marea Britanie, cu 50,8 milioane de tone, in crestere cu 9%, 

urmata de Danemarca, cu 5,7 milioane de tone (in scadere cu 15,9%), si de Italia, cu 4,7 milioane 

de tone (in crestere cu 12,9%). 

 

La nivel mondial, anul trecut s-au extras 4,474 miliarde de tone de petrol, in plus cu 2,2% fata de 

anul precedent. 

 

Cel mai mare producator de petrol din lume raman Statele Unite ale Americii, cu o productie de 

669,4 milioane de tone, cu 16,6% mai mult fata de anul 2017. Pe locul doi este situata Arabia 

Saudita, cu 587,3 milioane de tone, in plus cu 3,4%, iar pe locul trei se afla Federatia Rusa, cu 

563,3 milioane de tone, in crestere cu 1,6%. 

 

In ceea ce priveste rezervele dovedite de petrol, Romania este pe locul doi in UE, cu 600 de 

milioane de barili pe zi (aproximativ 100 de milioane de tone), devansand Danermarca si fiind la 

egalitate cu Italia. Inaintea tarii noastre se afla doar Marea Britanie, cu 2,5 miliarde de barili pe zi 

(300 de milioane de tone). 

 

 

http://www.agerpres.ro/
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In total, in lume, rezervele dovedite de petrol se ridica la 1.729 miliarde de barili pe zi (244 de 

miliarde de tone).  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Zi decisivă în Parlamentul European: Este votată numirea Ursulei von der Leyen la şefia 

Comisiei Europene 

Deputaţii din Parlamentul European vor decide marţi, prin vot, dacă politicianul german Ursula 

von der Leyen va prelua funcţia de preşedinte al Comisiei Europene, relatează site-ul agenţiei 

Dpa. Votul va avea loc la ora locală 18.00 (ora României, 19.00). 

Conferinţa preşedinţilor a celor şapte grupuri politice din Parlamentul European va dezbate şi 

vota propunerea Consiliului European pentru preşedinte al Comisiei Europene, Ursula von der 

Leyen, marţi.  

Cele şapte grupuri politice din Parlamentul European vor dezbate, marţi, 16 iulie, de la ora 10:00 

până la ora 13:30, ora României, propunerea Consiliului European pentru funcţia de preşedinte al 

Comisiei Europene, Ursula von der Leyen. Legislativul european va vota asupra propunerii de la 

ora 19:00. 

Manfred Weber îndeamnă Parlamentul European să o sprijine pe Ursula von der Leyen 

Politicianul german Manfred Weber a îndemnat marţi deputaţii din Parlamentul European să o 

sprijine pe Ursula von der Leyen în funcţia de preşedinte al Comisiei Europene, avertizând că un 

refuz ar putea duce la instabilitate politică în Europa, relatează site-ul agenţiei Reuters. 

 

"Nu avem nevoie de opoziţie acum, avem nevoie de spirit constructiv", a declarat Weber. 

Manfred Weber, care a fost iniţial candidaţi pentru preluarea funcţiei de preşedinte al Comisiei 

Europene, a declarat că von der Leyen este "un european pasionat". 

De câte voturi este nevoie pentru validare 

Pentru a prelua funcţia, acesta trebuie să obţină o majoritate de 374 din 747 de voturi. 

Până la momentul actual, formaţiunea politică a acesteia, care deţine 182 de locuri în 

Parlamentul European, este singura care a confirmat că o va susţine pe von der Leyen. 

Socialiştii, care deţin 153 de locuri şi Liberalii, care susţin 108 locuri, nu au anunţat încă dacă 

susţin candidatura lui von der Leyen. 

 

http://www.agerpres.ro/
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Ursula von der Leyen, ministrul german al Apărării şi unul dintre liderii Uniunii Creştin-

Democrate (CDU, centru-dreapta), a fost propusă de Consiliul European pentru funcţia de 

preşedinte al Comisiei Europene. Nominalizarea trebuie confirmată de Parlamentul European, 

unde au apărut probleme, în contextul nemulţumirilor că nu a fost propus niciunul dintre liderii 

principalelor grupuri politice - Manfred Weber (Partidul Popular European, PPE, centru-dreapta) 

şi Frans Timmermans (Partidul Socialiştilor Europeni, PSE, centru-stânga). 

Preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a insistat pentru desemnarea prin negocieri politice a 

preşedintelui Comisiei Europene, contestând sistemul primului candidat de pe listele electorale. 

Ţări central şi est-europene, în principal Ungaria şi Polonia, au avut obiecţii privind numirea lui 

Frans Timmermans în funcţia de preşedinte al Executivului UE. 

Ursula von der Leyen ar putea deveni prima femeie care ocupă funcţia de preşedinte al CE 

"Conducerea Parlamentului European a decis că dezbaterea cu candidatul desemnat la funcţia de 

preşedinte al Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, va avea loc marţi, de la 9.00 la 12.30 

(ora locală), în plenul Parlamentului European, iar votul va avea loc la ora 18.00", a scris 

europarlamentarul PNL Siegfried Mureşan pe Facebook. 

"Noi, europarlamentarii Partidului Naţional Liberal, o susţinem şi aşteptăm să fie un partener al 

României pentru aderarea noastră rapidă la Spaţiul Schengen, pentru adoptarea unui buget robust 

al Uniunii Europene - care să ajute fermierii români şi să susţină dezvoltarea infrastructurii din 

ţară – şi, nu în ultimul rând, să asigure sprijinul permanent al Comisiei Europene pentru 

consolidarea statului de drept din România", a mai scris acesta. 

PNL este parte a grupului PPE. 

Grupul Verzilor din PE va vota împotriva propunerii Consiliului European. 

"Nu am auzit nicio propunere concretă, fie că vorbim despre statul de drept sau climă. Am fost 

aleşi pe un mandat pentru schimbare şi nu vedem cum schimbarea va fi posibilă cu acest 

candidat", arată mesajul grupului politic de pe Twitter, după audierea propunerii de preşedinte al 

CE, din Parlamentul European. 

De asemenea, grupul politic de stânga al "Nordicilor verzi" nu o susţine pe Von der Leyen. 

"Răspunsurile ei nu au fost suficiente pentru a satisface aspiraţiile principale ale cetăţenilor UE", 

au scris aceştia pe Twitter. 

Opoziţia social-democraţilor germani (SPD) faţă de preluarea preşedinţiei Comisiei Europene de 

către Ursula von der Leyen riscă să afecteze coaliţia de guvernare din Germania, a avertizat şefa 

formaţiunii politice Uniunea Creştin-Democrate (CDU), Annegret Kramp-Karrenbauer, relatează 

Reuters. 
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Procedura pentru desemnarea noului preşedinte al Comisiei Europene "nu a fost transparentă", a 

afirmat actualul titular al funcţiei, Jean-Claude Juncker, pe fondul polemicilor generate de 

nominalizarea Ursulei von der Leyen. 

Manfred Weber, care a fost candidatul Partidului Popular European (PPE, centru-dreapta) pentru 

postul de preşedinte al Comisiei Europene, a denunţat negocierile de "culise" ale "axei Macron-

Orban" care au condus la desemnarea Ursulei von der Leyen şi a cerut "democratizarea" Uniunii 

Europene. 

Ursula von der Leyen, ministrul german al Apărării şi unul dintre liderii Uniunii Creştin-

Democrate (CDU, centru-dreapta), a fost propusă de Consiliul European pentru funcţia de 

preşedinte al Comisiei Europene. Nominalizarea trebuie confirmată de Parlamentul European, 

unde ar putea apărea probleme, în contextul nemulţumirilor că nu a fost propus niciunul dintre 

liderii principalelor grupuri politice - Manfred Weber (Partidul Popular European, PPE, centru-

dreapta) şi Frans Timmermans (Partidul Socialiştilor Europeni, PSE, centru-stânga). 

În vârstă de 60 de ani, von der Leyen s-a născut la Bruxelles şi s-a mutat în Germania la vârsta 

de 13 ani. Von der Leyen este considerată drept o susţinătoare a aprofundării cooperării la nivel 

european şi timp de aproape 14 ani a condus diverse ministere în guvernele conduse de Angela 

Merkel, fiind la un moment dat luată în calcul drept o potenţială succesoare a lui Merkel. 

În cazul în care va obţine aprobarea Parlamentului European, Ursula von der Leyen ar putea 

deveni prima femeie care ocupă funcţia de preşedinte al Comisiei Europene. 

Ursula von der Leyen anunţă demisia din funcţia de ministru german al Apărării 

Ursula von der Leyen a anunţat că, indiferent de rezultatul votului pentru învestirea în funcţia de 

preşedinte al Comisiei Europene, va demisiona din postul de ministru german al Apărării, 

relatează site-ul agenţiei Reuters. 

"Mâine (nr. marţi) voi cere încrederea Parlamentului European. Indiferent de rezultat, voi 

demisiona din funcţia de ministru al Apărării miercuri, pentru a sluji Europa cu toată puterea 

mea", a declarat luni Ursula von der Leyen. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Reuniune de urgenta a tarilor UE in criza migrantilor. Ungaria acuza conducerea UE ca 

incurajeaza traficul de persoane 

 

Reprezentantii tarilor UE vor incerca sa se puna de acord, miercuri seara, la Helsinki, in cadrul 

unei ''reuniuni de urgenta'', pentru a pune capat disputelor diplomatice care apar acum dupa 

fiecare salvare de migranti in Mediterana centrala, relateaza AFP. 
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Dineul, organizat de presedintia finlandeza a Consiliului UE, la initiativa Parisului si Berlinului, 

vizeaza stabilirea reperelor unei "coalitii" de tari gata sa-si repartizeze migrantii salvati, fara a 

trebui sa desfasoare negocieri penibile in fiecare caz in parte. 

 

Un consiliu al ministrilor de interne ai Celor 28 era programat de ceva vreme joi la Helsinki, insa 

Finlanda le-a propus ministrilor sa se intalneasca inca din ajun, in cadrul unui dineu care are 

drept scop accelerarea discutiilor in contextul problemei debarcarilor de migranti. 

 

"A devenit evident ca situatia in Mediterana cere atentia noastra imediata", a scris ministrul 

finlandez de interne Maria Ohisalo in scrisoarea de invitatie adresata omologilor sai europeni, 

consultata de AFP. 

 

Reuniunea de miercuri seara, organizata "pe baza initiativei foarte binevenite a Frantei si 

Germaniei", vizeaza stabilirea unor "aranjamente solide pentru ceea ce urmeaza operatiunilor de 

cautare si salvare, pentru a garanta un raspuns rapid dupa debarcare", sustine ea. 

 

Aceste acorduri "trebuie sa fie bazate pe o responsabilitate impartasita care sa implice un numar 

suficient de mare de state membre", adauga ministrul, evocand o "coalitie a bunavointei" pentru 

a usura presiunea asupra tarilor aflate in prima linie a noilor veniri. 

 

Este o "reuniune de urgenta", a subliniat o sursa europeana, precizand ca lista ministrilor care au 

acceptat sa participe nu a fost inca finalizata. 

 

Trebuie "sa ne intelegem asupra unui mecanism pana la sfarsitul anului pentru a evita o criza 

politica sau umanitara in timpul verii", a adaugat aceasta sursa. 

 

Numarul migrantilor ajunsi pe coastele europene nu mai are nimic de a face cu cel inregistrat in 

timpul crizei din 2015, dar tensiunile intre europeni nu au disparut. Tarile mediteraneene solicita 

mai multa solidaritate din partea statelor vecine in ceea ce priveste primirea migrantilor. 

 

Italia, sub impulsul ministrului sau de interne Matteo Salvini, a adoptat o linie dura, inchizand 

porturile pentru navele ONG-urilor care salveaza migranti. Unele dintre ele, precum Sea-Watch 

la sfarsitul lui iulie la Lampedusa, au acostat cu forta. 

 

Ungaria acuza conducerea UE ca e de partea traficantilor de persoane 

 

Pe de alta parte, ministrul ungar de externe Peter Szijjarto (foto) a acuzat luni conducerea 

Uniunii Europene si unele state occidentale ca sunt de partea traficantilor de persoane, transmite 

MTI. 
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Seful diplomatiei de la Budapesta a sustinut ca in Marea Mediterana are loc o operatiune de 

trafic de persoane "organizata international", cu sprijin politic. 

 

Intr-o pauza a unei reuniuni a ministrilor de externe europeni, Szijjarto a declarat ziaristilor 

ungari ca "Bruxellesul si anumite state occidentale membre ale Uniunii Europene s-au demascat 

(...) deoarece, desi a devenit evident ca migratia poate fi oprita nu doar pe uscat, ci si pe Marea 

Mediterana, incurajeaza continuu si fatis traficul de persoane". El a avertizat ca "fortele care 

organizeaza migratia sunt din nou in ofensiva". 

 

Dupa parerea ministrului, este clar ca in cadrul UE exista interese favorabile cresterii numarului 

de migranti. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Benjamin Netanyahu: Unii lideri europeni "nu se trezesc" până când Iranul nu va ataca 

nuclear Europa 

Premierul Israelului, Benjamin Netanyahu, a criticat vehement, luni seară, poziţia conciliantă a 

Uniunii Europene faţă de Iran, afirmând că unii lideri europeni "nu se trezesc" până când nu vor 

fi atacaţi nuclear de regimul de la Teheran. 

Uniunea Europeană a anunţat luni seară că decizia Iranului de a nu mai respecta în totalitate 

Acordul nuclear este "reversibilă", astfel că nu sunt necesare sancţiuni. 

"Aparent, sunt unii oameni în Europa care nu se trezesc până când nu ajung rachete nucleare 

iraniene pe teritoriul european. Atunci, va fi prea târziu. În orice caz, noi vom face tot ce putem 

pentru a împiedica Iranul să se doteze cu arme nucleare", a reacţionat Benjamin Netanyahu prin 

platforme de socializare online, informează site-ul Times of Israel. 

Uniunea Europeană a cerut Iranului să înceteze toate activităţile de purificare a uraniului care 

sunt interzise prin Acordul nuclear din anul 2015. Teheranul a anunţat decizia de a purifica 

uraniu într-o concentraţie care depăşeşte limita de 3,67%, stabilită prin Acordul nuclear din 

2015. Administraţia de la Teheran a anunţat depăşirea concentraţiei de 4,5% în producţia de 

uraniu îmbogăţit. 

Preşedintele SUA, Donald Trump, a discutat prin telefon în urmă cu câteva zile cu Benjamin 

Netanyahu despre modalităţile de blocare a "acţiunilor negative" ale Iranului în Orientul 

Mijlociu, a anunţat Casa Albă. 

Donald Trump a avertizat că sancţiunile împotriva Iranului vor fi intensificate "substanţial", 

întrucât Teheranul încalcă de mult timp Acordul nuclear semnat cu marile puteri.  



20 
 

"Iranul desfăşoară de mulţi ani activităţi secrete de îmbogăţire a uraniului, încălcând în totalitate 

Acordul teribil de 150 de miliarde de dolari elaborat de John Kerry şi de Administraţia Barack 

Obama. Să ne amintim că acest Acord urmează să expire într-un număr scurt de ani. Sancţiunile 

vor fi intensificate curând, substanţial!", a declarat Donald Trump prin Twitter. 

Anterior, Donald Trump a condamnat decizia Iranului de a intensifica activităţile de purificare a 

uraniului prin depăşirea limitelor stabilite prin Acordul atomic din 2015. "Iranul ar face bine să 

aibă grijă. Deoarece desfăşoară activităţi de îmbogăţire a uraniului şi nu spun care este motivul. 

Cel mai bine este să aibă grijă", a spus Donald Trump. 

Statele Unite nu vor să ajungă la un conflict militar cu Iranul, dar Washingtonul este pregătit să 

protejeze interesele americane, a avertizat vicepreşedintele SUA, Mike Pence, în contextul 

tensiunilor cu Teheranul. "Iranul nu ar trebui să confunde atitudinea de reţinere a SUA cu lipsa 

determinării", a declarat Mike Pence într-un discurs. "Statele Unite nu vor război cu Iranul. Vrem 

să discutăm, suntem dispuşi să ascultăm. Dar America nu va ceda", a atras atenţia Mike Pence. 

Relaţiile Statelor Unite cu Iranul sunt tensionate din cauza sancţiunilor impuse de Administraţia 

Donald Trump după retragerea din Acordul nuclear semnat de marile puteri cu Teheranul. 

Preşedintele SUA vrea limitarea activităţilor nucleare şi balistice iraniene. Israelul contestă 

vehement Acordul atomic semnat de marile puteri cu Iranul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 SUA şi Rusia vor discuta miercuri la Geneva despre un nou acord privind limitarea 

armelor nucleare 

Reprezentanţii Statelor Unite şi cei ai Rusiei urmează să se întâlnească miercuri la Geneva pentru 

a discuta posibilitatea conceperii unui nou acord care să limiteze armele nucleare, care ar putea 

include şi China, relatează Reuters. 

Secretarul de Stat adjunct, John Sullivan, va conduce delegaţia SUA, care îi va include pe Tim 

Morrison, un consilier de vârf din cadrul Consiliului Naţional de Securitate al Casei Albe şi 

reprezentanţi ai Pentagonului, şeful de Stat Major şi cel al Agenţiei Naţionale de Securitate, a 

anunţat un oficial american. 

Ministrul adjunct al Afacerilor Externe, Serghei Ryabkov, va conduce delegaţia Rusiei, au 

afirmat oficialii americani. 

Preşedintele american Donald Trump a declarat că doreşte un acord de control al armamentului 

de "următoarea generaţie" cu Rusia şi China pentru a acoperi toate tipurile de arme nucleare. El a 

abordat acest subiect în mod individual cu preşedintele rus Vladimir Putin şi cu preşedintele 

chinez Xi Jinping, la cel mai recent summit G20 de la Osaka, de luna trecută. 
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China nu face parte din acordurile privind limitarea armelor nucleare dintre Statele Unite şi 

Rusia şi nu este clar cât de dispus este Beijingul sa participe la discuţii, au declarat oficialii care 

au vorbit cu reporterii cu condiţia anonimatului. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 ONU avertizează: Riscul de foamete este în continuă creştere la nivel mondial 

Organizaţia pentru Alimentaţie şi Agricultură a Naţiunilor Unite (FAO) a anunţat că peste 821 de 

milioane de persoane au fost afectate de foamete, insecuritate alimentară şi malnutriţie în 2018, 

acesta fiind al treilea an consecutiv de creştere a riscului de foamete, potrivit France 24. 

Raportul FAO, intitulat „Starea securităţii alimentare şi a nutriţiei la nivel mondial” a fost produs 

în colaborare cu alte agenţii ale Naţiunilor Unite, printre care şi Organizaţia Mondială a Sănătăţii 

(OMS). 

După decenii de scădere, riscul de foamete a început să crească în 2015, iar una dintre ţintele 

Organizaţiei Naţiunilor Unite este ca acesta să scadă până în 2030. Însă, potrivit raportului , 

eliminarea foametei la nivel mondial rămâne „o provocare imensă”. 

„Pentru protejarea securităţii alimentare este foarte importantă existenţa unor politici economice 

şi sociale pentru a putea contracara efectele unor perioade de criză economică şi pentru a evita 

reducerea bugetelor serviciilor esenţiale, cum ar fi sănătatea şi educaţia”, se precizează în raport.  

Malnutriţia rămâne foarte răspândită în Africa, unde aproximativ 20% din populaţie este afectată, 

dar şi în Asia, unde 12% din populaţie suferă din cauza acestui fenomen. În America Latină şi în 

Caraibe 7% dintre cetăţeni sunt afectaţi de malnutriţie. 

FAO a anunţat că eforturile actuale pentru eliminarea acestui fenomen nu sunt suficiente. 

În acelaşi timp, raportul notează că obezitatea este şi ea în creştere în toate regiunile lumii, cei 

mai afectaţi fiind copiii de vârstă şcolară şi adulţii. 

Aproximativ 149 de milioane de copii suferă de malnutriţie la nivel mondial. 

(Sursa: Mediafax) 

 


